
Către: Guvernul României 
În atenția domnului Prim-Ministru Ion-Marcel Ciolacu 
 
Către: Ministerul Sănătății 
În atenția domnului Ministru Alexandru Rafila 
 
Către: Casa Națională de Asigurări de Sănătate 
În atenția doamnei Președinte Valeria Herdea 
 
 
 
Referitor la Proiectul de Ordin al ministrului Sănătăţii şi al preşedintelui Casei Naţionale de Asigurări de 
Sănătate pentru modificarea şi completarea Normelor metodologice de aplicare a Hotărârii Guvernului nr. 
521/2023 pentru aprobarea pachetelor de servicii şi a Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării 
asistenţei medicale, a medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de 
sănătate, aprobate prin Ordinul ministrului sănătăţii şi al preşedintelui Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate 
nr. 1857/441/2023, însoţit de Referatul de aprobare apărute pe site-ul CNAS, în transparență decizională, în data 
de 11.01.2024 
 
 Am analizat propunerile făcute în proiect pentru medicina de familie (asistența medicală 
primară) și în urma consultărilor cu colegii din țară am ajuns la concluzia că implementarea 
prevederilor din acest proiect ar avea consecințe nefaste pe termen scurt, mediu și lung pentru 
sistemul sanitar în general, care se bazează pe asistența medicală primară. 
 Cele două domenii mari care vor fi afectate dacă aceste prevederi vor fi aplicate sunt: 
1. deșertificarea sistemului medical prin lipsa MF accentuată prin retragerea MF din activitate și 
prin lipsa de atractivitate a specialității;  
 Menționăm că creșterea numărului de rezidenți de MF nu asigură acoperirea deficitului știut 
fiind că doar o mică parte dintre rezidenți aleg să profeseze, De asemenea, schimbarea regulilor de 
funcționare a cabinetelor de MF intempestiv, pe parcursul derulării unui contract, face aceasta 
specialitate să devină nesigură, lipsită de predictibilitate atât pentru medici cât și pentru asistenții 
medicali angajați. 
2. acordarea de servicii către populație: 
 Depunctarea tuturor cabinetelor cu peste 2200 de pacienți, fără a ține cont de comunitatea 
respectivă, de numărul de MF din zonă și de interesul rezidenților de MF de a deschide noi cabinete 
în zona respectivă, va duce la neacoperirea cu servicii medicale a unor segmente populaționale din 
zonele vizate. În același sens, suprareglementarea activității MF prin stabilirea fermă a numărului 
de consultații, respectiv servicii diagnostice și terapeutice maxim decontate într-o anumită zi, vor 
vor avea ca și consecință refuzul acordării de servicii unui număr semnificativ de pacienți în 
anumite zile. De asemenea, activitatea în medicina de familie trebuie să fie adaptată și adaptabilă 
nevoilor comunității, care se schimbă în funcție de sezon (de exemplu sezonul de viroze). 
 
 În acest moment, activitatea în cabinetele medicilor de familie se desfășoară sub presiunea 
acestor prevederi, care se suprapun peste un SIUI nefuncțional, birocrația excesivă, îngrădiri 
nejustificate ale practicii medicale. S-au făcut foarte multe progrese în ultimii ani, ar fi păcat să 
contribuiți la distrugerea unei specialități pe care părea că vă doriți să o consolidați. 
 Vă solicităm să reanalizați cu celeritate propunerile pe care le-ati făcut, retragand din 
transparenta decizionala proiectul de ordin mai sus mentionat deoarece credem că împreună putem 
găsi soluții pentru  evita producerea unui dezastru pentru sistemul sanitar și pentru  sănătatea 
românilor. 
 
 
Dina Mergeani   Luminița Zane    Angela Mazdrag 
Președinte SNMF   Președinte FNPMF   Președinte UPIMF 
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